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سارا نصرتی

ن ذره ب�ی

نقل قول

یکی از مواد قانون شهرداری که در سال ۱۳۳۴ مصوب 
شده، معروف به »ماده ۱۰۰« است و موضوع آن هم 
ماده  این  می شود.  ساختمانی  تخلفات  به  مربوط 
قانونی مجری قانون را مقید کرده که در برابر تخلفات 
ساختمانی از مجازات جریمه یا تخریب استفاده کند، 
از این جهت پرونده تخلفات ساختمانی در کمیسیونی 
به همین نام که »کمیسیون ماده ۱۰۰« نامیده شده 

بررسی می شود. 
یکی از وظایف عمده شهرداری ها نظارت بر عملیات 
ساختمانی است. وظیفه شهرداری در مرحله احداث 
ساختمان صرفا نظارتی نیست. اگر سازندگان بنا از حدود 
پروانه ساختمان تعدی کنند، ماموران شهرداری مکلف 
این  بر  از عملیات ساختمانی هستند.  به جلوگیری 
اساس اجرای تکالیف قانونی هدف دیگر شهرداری ها 
ساختمان های  است.  سازها  و  ساخت  بر  نظارت  از 
بدون پروانه، اغلب بدون نظارت متخصصان ساختمان 
رابطه  این  در  احداث می شوند.  بنا  استحکام  فاقد  و 
اهمیت این مقوله را نیز به عنوان یک هدف ضروری 
باید مد نظر داشت. در این راستا نقش کمیسیون ماده 
100 به عنوان اهرم اجرایی و مرجع تصمیم گیری در 
در  است.  اهمیت  دارای  ساختمانی  تخلفات  مورد 

حقیقت از این مرحله وارد بررسی می شود.
عملکرد »کمیسیون ماده ۱۰۰« در طول سال های طولانی، 
فلسفه وجودی آن را از نهادی برای جلوگیری از تخلفات 
تخلفات  از  درآمد  کسب  برای  نهادی  به  ساختمانی 
ساختمانی تغییر داده است. کمیسیون ماده ۱۰۰ ظاهرا 
در جهت درآمدزایی کلان برای شهرداری است، اما اهداف 
کلان کمیسیون مربوطه بازدارندگی است. تخلفاتی که 
در ساخت وسازها رخ می دهد به دلیل سیاست نادرست 
شهرداری است و افراد را در مسیر نادرست هدایت می کند، 
توسط  و  شخصی  صورت  به  ساخت وسازها  تخلفات 
انبوه سازان با شگرد نادرست شهرداری در کمیسیون ماده 
100 و پرداخت خلافی و درآمد نامطلوب و دور زدن قانون 
انجام می شود. به این ماده اشکالات حقوقی فراوانی 

وارد است، زیرا به موجب آن می توان تخلف انجام داد و 
جریمه پرداخت کرد.

از  اطمینان  با  ساختمانی  بنا های  سازندگان  امروزه 
تخریب نشدن خلافی بناهایشان به راحتی ساخت وساز 
خلاف قانون می کنند و خیالشان هم راحت است که اگر 
قانون مچشان را بگیرد، در نهایت با یک جریمه مسئله 
حل می شود. یکی از اشکالات ماده ۱۰۰ این است که 
شهرداری های سراسر کشور را مجاز می کند تا اگر خواستند 
به اختیار خودشان پرونده را به کمیسیون ماده ۱۰۰ ارجاع 
دهند و با توجه به کلمه »می توانند« چنانچه شهرداری ها 
نخواهند پرونده تخلف را به ماده ۱۰۰ ارجاع دهند، از طرف 

قانونگذار قابل مواخذه جدی نیستند.
»رفتارهای سلیقه ای« از دیگر ایرادهای کمیسیون ماده 
۱۰۰ میباشد، تفاوت رای در ۱۰ کمیسیون ماده ۱۰۰ پایتخت 
نمودِ نوعی از رفتارهای سلیقه ای است به گونه ای که در 
یک کمیسیون برای تخلفی واحد یک رای و در کمیسیونی 
دیگر، رای متفاوتی صادر می شود. اما بزرگترین اشکال 
کمیسیون ماده  ۱۰۰ این است که تخلف را بعد از وقوع 
مورد بررسی قرار می دهد و به قبل از آن باز نمی گردد، 
در حالی که قانون خوب قانونی است که بازدارنده باشد. 
بنابراین مشکل در ساختار است، لذا باید ساختار ها تغییر 
کنند تا بستر لغزش از بین برود. هر دستگاهی برای خود 
از  تاکنون  آیا  داده،  درآمدزایی تشکیل  کمیسیون های 
کمیسیون ماده »۱۰۰« شهرداری پرسیده اید چرا و چگونه 
راه و شهرسازی، نظام مهندسی  مجوز صادر می کند؟ 
ساختمان که وظایف ذاتی آنها نظارت است چرا نسبت به 

تخلفات برخورد محکم و قاطعی ندارد؟
باید به این موضوع به طور جدی توجه شود که چگونه 
می توان یکی از سرچشمه های مولد تخلفات ساختمانی 
برد و مانع ریزش  از میان  برای همیشه  را  در شهرها 
حادثه  درباره  باید  کسانی  شد؟  دیگر  »متروپل« های 
 ۱۰۰ ماده  اصلاح  سال   ۴۳ که  بدهند  پاسخ  متروپل 
را به تاخیر انداختند. اگر خواستار مقابله با متخلفان 
به  را  »می  تواند«  عبارت  باید  انقلاب  اول  دهه  بودیم 
عبارت »مکلف است« تغییر می دادیم. اگر می خواستیم 
نهادهای مدنی و تشکل های تخصصی در مقابل عملکرد 
جامعه مهندسی پاسخگو باشند نباید در این امور دخالت 

نمی کردیم. مجلس و مرکز پژوهشهای مجلس در سال 
۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ دست به اصلاح قانون زد. امروز بگویند چه 
چیزی را اصلاح کردند؟ این چه اصلاحی است که دخالت 
۱۰ درصدی دولت در سازمان نظام مهندسی را به ۸۰ درصد 

افزایش دادند.
با وجود مسائلی که بیان شد، پیشنهاد حذف کمیسیون 
ماده ۱۰۰ شهرداری توسط مدیران شهری و نمایندگان 
بر  کارشناسان  برخی  است.  بررسی  دست  در  مجلس 
این باورند که حذف کردن کمیسیون ماده ۱۰۰ به نوعی 
حذف کردن صورت مسئله تخلفات ساختمانی است، 
با این کار نمی توان جلوی تخلفات را گرفت بلکه باید 
سراغ راه هایی رفت که تخلفات ساختمانی را کاهش 
پرونده های  حجم  باشد؛  داشته  وجود  نهادی  و  دهد 
موجود در کمیسیون ماده ۱۰۰ نشان دهنده این است 
که شهرداری ها در سراسر کشور در جلوگیری از تخلفات 
ساختمانی موفق نبودند که دلایلی دارد، اما پس از حذف 
چه کسی می خواهد به این نوع تخلفات رسیدگی کند؟ 
حال با توجه به چنین مسئله مهمی باید صبر کرد و دید 
که مسئولان مربوطه چه توجیهی برای این کار خود دارند 
و آیا با حذف کمیسیون ماده ۱۰۰، نهاد یا ارگانی برای 
جلوگیری از تخلفات ساختمانی وارد عرصه می شود یا 
خیر؟ زیرا به گفته یکی از کارشناسان امور شهری برای 
جلوگیری از قتل و دزدی که درب دادگاه را نمی بندند. 
این حکایت آقایانی است که نگاهشان به کمیسیون ماده 
۱۰۰ این چنین است. تخلفات ساختمانی قمار دوسر برد 
فعالین ساختمان و مسئولان شهرداری هاست که بازنده 
ی آن فقط انسانهای بی گناه هستند. باید واقعیت  ها را 

به مردم گفت.

دنیایهواداریادوخاطرهشهدابویژه»حجتاللهگلمحمدی«  
که۲۹خردا۱۳۶۳در»قصرشـــیرین«بهمقامشـــامخشهادت

نائلگشتراگرامیمیدارد
خبر

گزارش

تردید در آماردهی »سخنگوی دولت«؛
 گردشگران خارجی 2.۵ میلیارد 

دلار در ایران خرج کرده اند؟
رقم  و  درصد  دولت-  -سخنگوی  جهرمی«  بهادری  »علی 
شگفت انگیزی درباره صنعت  گردشگری ایران اعلام کرد، او 
در یک گزارش توئیتری نوشت: »تازه ترین گزارش نهادهای 
بین المللی نشان می دهد، صنعت  گردشگری ایران که در 
سال ۲۰۲۰، منفی ۴۵ درصد رشد داشته، در سال ۲۰۲۱ با 

رشد ۴۰ درصدی، به ۲۰۲ هزار میلیارد تومان رسیده است.«
اما با توجه به شیوع ویروس کرونا در سال ۱۳۹۸ )۲۰۲۰ 
میلادی( کاهش ورود گردشگران خارجی به ایران دور از 
برون  پروازهای  برای  نیست، محدودیت هایی که  انتظار 
مرزی و داخلی در تمام دنیا اعمال شد ورود گردشگران 
درآمدهای  و  رساند  ممکن  حداقل های  به  را  خارجی 
گردشگری را تهدید کرد. در این باره »عباس بیدگلی« -مدیر 
گزارش  »این  - می گوید:  ایران-  اجرایی جامعه هتلداران 
با سال ۲۰۲۰ مقایسه  را  وضعیت گردشگری سال ۲۰۲۱ 
می کند، )دی ماه سال ۱۳۹۹ تا دی ماه ۱۴۰۰ نسبت به سال 
قبل آن( حدود یک ماه بعد از دی ماه سال ۱۳۹۸ کرونا در 
ایران شیوع پیدا کرد و آن محدودیت های عجیب و غریب 
برای گردشگری اعمال شد، بنابراین در سال ۲۰۲۰ ایران از 
منظر گردشگری در شرایط بسیار بدی بود، طوری که ورود 
گردشگر به ایران به حداقل ممکن رسید و گردشگر داخلی 

هم وضعیت مشابهی داشت.«
گردشگری  افزایش  کلی  به طور  »البته  می دهد:  ادامه  او 
در سال ۲۰۲۱ نسبت به سال ۲۰۲۰ در ایران دور از ذهن و 
غیرممکن نیست. همان طورکه گفتم در سال ۲۰۲۰ به دلیل 
شیوع کرونا و تعطیلی گردشگری، خیلی ها از این صنعت 
اخراج شدند، یا خود فعالان این عرصه اقدام به تعطیلی 
کردند، بعضی ها هم شغل خودشان را تغییر دادند؛ اما از دی 
۱۳۹۹ تا دیماه ۱۴۰۰ فضای جدی و بحرانی که کووید۱۹ ایجاد 
کرده بود از بین رفت و به کمک واکسن ها گردشگری به 
جریان افتاد، طوری که به تدریج شروع به افزایش کرد، لذا با 
توجه به شرایطی که در سال ۲۰۲۰ ایجاد شد، رشد ایجاد شده 
در سال ۲۰۲۱ پذیرفتنی است، چراکه با آماده شدن شرایط 

مجدد فعالان این عرصه به کار خودشان برگشتند.«
گردشگری  افزایش  از  خود  توئیت  دولت  سخنگوی  اما 
خارجی در ایران را به گزارش های بین المللی مرتبط کرد، 
گزارش هایی که مدیر اجرایی جامعه هتلداران ایران معتقد 
است اطلاعات آن از منابع داخلی تهیه و برای سازمان های 

بین المللی ارسال می شود.
بیدگلی می گوید: »این اعداد و ارقام توسط خود ایران 
به مراجع بین المللی داده می شود، هم سازمان جهانی 
بر  گردشگری،  و  سفر  جهانی  شورای  هم  و  جهانگردی 
اساس اطلاعاتی که از خود کشورها می گیرند و با یک 
بررسی کلی آن ها را منتشر می کنند، فرض این سازمان ها 
این است که اطلاعاتی که دریافت کرده اند درست است، 
بررسی  برای  سازوکاری  سازمان ها  این  اصلًا  چراکه 

گردشگری در کشورها از جمله ایران ندارند.«
او یادآور می شود: »این اطلاعات منتشر شده به طور سالانه 
توسط مرکز آمار ایران یا وزارت گردشگری به این سازمان ها 
داده می شود. حتی در خیلی از سال ها به قدری این اطلاعات 
ایران فرستاده  نبوده که وقتی توسط  ارسال شده درست 
می شد سازمان های جهانی در برابر آن خط تیره می کشیدند 

یا علامت سوال می گذاشتند.«
اما سخنگوی دولت در ادامه توئیت خود نوشت در سال 
۲۰۲۱ گردشگران خارجی ۲.۵ میلیارد دلار در ایران خرج 
کرده اند؛ موضوعی که بیدگلی در واکنش به آن می گوید: 
»هزینه ۲.۵ میلیارد دلاری گردشگری خارجی در ایران برای 
من مقداری جای تردید دارد، معمولاً گفته می شود هر 
گردشگر خارجی در ایران حدوداً هزار دلار هزینه می کند، 
و این مقدار جدا از هزینه های سفر به ایران است، چراکه 
نمی کنند.  استفاده  ایرانی  ایرلاین های  از  معمولاً  آن ها 
بنابراین هزینه ۲.۵ میلیارد دلاری گردشگری در ایران به 
این معنا است که حداقل ۱.۵ تا ۲ میلیون گردشگر خارجی 
در سال ۲۰۲۱ به ایران آمده باشد، که نه تنها این تعداد 
گردشگر خارجی به ایران نیامده بلکه بسیار کمتر از این 

بوده است.«

»دنیای هوادار« شرایط کمیسیون ماده ۱۰۰ را بررسی می کند؛

فروش قانون برای کسب درآمد

دکتر »محمدحسین حاجیلو« -قائم مقام سازمان سنجش آموزش کشور- در نشست 
شورای حفاظت آزمون سراسری با یادآوری مفاد قانون رسیدگی به تخلفات و جرائم 
آزمون های سراسری گفت: نه تنها استفاده از وسایل ارتباط الکترونیکی و دستگاه های 
حافظه دار در آزمون سراسری جرم است، بلکه حتی همراه داشتن اینگونه وسایل 

بدون استفاده از آنها نیز منجر به محرومیت در آزمون سراسری می شود.
وی ضمن تشکر از اقدامات نهادهای امنیتی و انتظامی در شناسایی و 
رصد سوداگران کنکور در شبکه های اجتماعی مجازی تأکید کرد: قانون در 
تشدید مجازات افراد متخلف در شبکه ها و گروه ها صراحت دارد و ارتکاب 

هر یک از اعمال تخلف آمیز مرتبط با آزمون سراسری در قالب عضویت در 
یک گروه یا شبکه به تناسب نوع جرم می تواند به حبس از یک تا پنج سال 

نیز منجر شود.
با تأکید بر  قائم مقام سازمان سنجش آموزش کشور 
اینکه والدین و به ویژه داوطلبان مراقب باشند تحت 
تأثیر تبلیغات کذب قرار نگیرند و سرنوشت خود را به 
سوداگران و کلاهبرداران کنکور گره نزنند، گفت: یکی 
از شرایط اجرای عدالت آموزشی برای همه داوطلبان 
آزمون سراسری ورود به دانشگاه ها و مراکز آموزش 

عالی مقابله جدی با هر نوع تخلف و تقلب است و لذا شورای حفاظت آزمون 
سراسری با بهره گیری از ظرفیت نهادهای اطلاعاتی و امنیتی اقدامات لازم را برای 
پیشگیری و مقابله با هر نوع تخلف را انجام خواهد داد. ضرورت دارد داوطلبانی که 
وارد شبکه های مجازی مدعی تقلب و تضمین قبولی شده اند، هر چه سریعتر از این 

شبکه ها خارج شوند تا مشمول مجازات های قانونی نشوند.
رئیس شورای حفاظت آزمون سراسری با اشاره به اینکه آزمون 
سراسری یک رویداد ملی و متعلق به همه مردم است، گفت: 
خوشبختانه همه دستگاه های اجرایی، امنیتی و انتظامی همکاری 
بسیار خوبی با سازمان سنجش دارند و شرایط برای برگزاری یک 

آزمون سالم، ایمن و مطمئن آماده است.
متعدد  نشست های  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
مسئولین سازمان سنجش با عوامل اجرایی 
و حفاظتی آزمون در همه استان های کشور 
استان ها  آمادگی های لازم در سطح  گفت: 
به وجود آمده و آموزش مناسبی به عوامل 
حفاظتی نیز داده شده تا توان کنترل هر 

نوع تخلفی را داشته باشند.

»قائم مقام سازمان سنجش آموزش کشور«:

از محرومیت ۱۰ ساله حضور در آزمون تا ۵ سال حبس؛ 
مجازات هایی که در انتظار متقلبان کنکور است
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سوژه

وزنه سنگین بی تدبیری؛

»بودور که وار«؛ حکایت وزنه برداری و علی مرادی

اجتماعی
مالیات

»رئیس سازمان مالیاتی« مطرح کرد:
اثبات غیردرآمدی بودن واریزی 

به کارت خوان با مؤدی است 
-رئیس سازمان مالیاتی- در بخشنامه  »داود منظور« 
 ای به ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور اعلام کرد، 
مورخ31/1/1399    16/99/200 شماره  بخشنامه  پیرو 
و  بررسی  نحوه  با  ارتباط  در  آن  بعدی  اصلاحات  و 
جمله  از  واصله  مالی  و  پولی  اطلاعات  به  رسیدگی 
تراکنشهای بانکی و با توجه به آرای متعدد مصادره 
از سوی شعب دیوان عدالت اداری و همچنین شعب 
آرای هیئت های حل  نقض  در  مالیاتی  عالی  شورای 
ایجاد  تارضایتی های  به  توجه  با  و  مالیاتی  اخلاف 
شده در نحوه عملکرد ادارات امور مالیاتی در رسیدگی 
به تراکنش های بانکی به ویژه بنده )18( آن، موارد 
زیر در رسیدگی به تراکنشهای بانکی لغایت عملکرد 
سال 1399 توسط ادارات امور مالیاتی و مراجع حل 

اختلاف مالبانی مورد تاکید قرار می گیرد.
1- همانطور که در بخشنامه مذکور و سایر مکاتبات 
سازمان تاکید شده  و اطلاعات حساب های بانکی فی 
نفسه موید درآمد اشخاصی نمی باشد مگر اینکه طبق 
انجام شده و اسناد، مدارک، شواهد و  رسیدگی های 
قرائن مثبته درآمدی بودن آن احراز گردد. بنابراین در 
اسناد،  مالیاتی  امور  ادارات  رسیدگی  در  که  مواردی 
مدارک شواهد و قرائن مثبته ای دال بر درآمدی بودن 
صرف  به  مالیاتی  امور  ادارات  و  نیاید  دست  به  آن 
تراکنش بانکی مجاز به اعمال ضریب یا نسبت، سود 
نمی باشند.  بابت  این  از  مالیات  مطالبه  و  فعالیت 
در صورتی که قبلا بدون توجه به این امر نسبت به 
مطالبه مالیات اقدام شده است به مراتب در رسیدگی 
مجدد در اجرای ماده 238 قانون مالیات های مستقیم 
و با مراجع حل اختلاف مالیاتی حسب مورد بشرح 

فرق مورد رسیدگی قرار گیرد.
2- در مواردی که پیش از این بدون رعایت شرایط بند 
)1( نسبت به مطالبه مالیات اقدام و مالیات متعلقه 
بر  دلیلی  مالیات  قطعیت  است،  رسیده  قطعیت  به 
تلقی در آمدی بودن برای بانکی مذکور نبوده و در این 
مالیات  مطالبه  به  مالیالی مجاز  امور  ادارات  صورت 
برارزش افزوده و جریمه موضوع ماده 192 )کتمان در 
آمد( از این بابت نخواهند بود مگر اینکه طبق اسناد 
و مدارک و شواهد و قرائن مثبته درآمدی بودن آن 

احراز گردد.
مالیاتهای  قانون   97 ماده  اجرای  در  که  مواردی  در 
مالیات  تشخیص  برگ  صدور  به  نسبت  مستقیم 
با  سیستمی  از  )اعم  برآوردی  اظهارنامه  اساس  بر 
رعایت  بدون  و  مالیاتی(  امور  اداره  توسط  رسیدگی 
بند )1( اقدام شده است، ادارات امور مالیاتی پس از 
دریافت اعتراض عمومی به همراه اظهارنامه مالیاتی، 

مطابق مفاد این بخشنامه اقدام نمایند.
3- با توجه به مقررات بند )م( تبصره )12( قانون بودجه 
سال 1400 کل کشور، مفاد این بخشنامه در خصوص 
واریزی به حسابهای بانکی از طریق ابزار پرداخت ای 
بانکی از جمله دستگاه کارتخوان بانکی)pos(، جاری 
نبوده و در اینگونه موارد اثبات غیر در آمدی بودن آن 

با مودی می باشد.

وضعیت فدراسیون وزنه برداری به قدری بغرنج شده که 
به قول »کوروش باقری«، رییس پرمدعای آن می گوید؛ 
»بودور که وار«! هموطنان آذری زبان این اصطلاح را زیاد 
بکار می برند آن هم برای شخصی مثل »علی مرادی« که 
تمام ملی پوشان حاضر و قهرمانان المپیک می گویند این 
راه اشتباه است و وزنه برداری به دره سقوط نزدیک شده 
بیایید میانه راه دستش را بگیریم تا نخورد زمین ولی 

آقای مرادی می گوید؛ همینه که هست.
گویا نامزدی دوباره صندلی دبیرکلی آسیا که چند سال 
بیت المال نصیب علی مرادی شد  با هزینه های  قبل 
بدجور چسبیده که حالا همه ورزش را معطل انتخابات 
فدراسیون جهانی نگه داشته اند تا شاید آنجا پستی و 
مقامی بگیرد و بدین صورت جای پای خود را محکم کند 
و دوباره چند سالی در فدراسیون وزنه برادری بماند، شاید 
هم اگر در جهان پست گرفت دست از سر فدراسیون ایران 
بردارد، اما مگر ورزش مملکت متولی و حساب و کتاب 
و قانون ندارد؟ اصلاً از کدام قدرت پشت پرده می ترسند 
که جرات اجرای قانون را در مورد علی مرادی ندارند. اصلا 
مگر قدرتی فراتر از قدرت مردم و افکار عمومی هم وجود 
دارد؟ چندماهی است نامه پایان کار مرادی آمده چرا آن را 

پنهان می کنند ولی عذرش را نمی خواهند، چرا؟
چندی پیش »حسین رضازاده« را در  مراسمی دیدم و 
با وجودی که به مدیریت او هم انتقاداتی وارد بود؛ دردِ 
دل قهرمان المپیک سرباز کرد که، آقا جان! به بچه ها در 

اردو آب معدنی هم نمی دهند! یک قهرمان روزانه در اردو 
چند تن وزنه می زند و بدنش نیاز به مکمل و جایگیزن 
دارد، حال مکمل که نمی دهند هیچ، دیگر آب وغذای 
درست وحسابی هم به ملی پوشان نمی دهند، در شرایطی 
اردو  از  و  نوشتند  اعتراض  به  نامه ای  ملی پوشان  که 
رفتند تا مرادی از فدراسیون برود، ولی رئیس فدراسیون 
سرمربی تیم ملی را برکنار کرد، آقای مرادی! ولله مشکل 

وزنه برداری شما هستی!
کوروش باقری یکی از مربیان صاحب سبک و قهرمان 
جهان درباره اتفاقات اخیر می گوید: یک وقت هایی هست 
ما در محیطی کار می کنیم که می دانیم بضاعت آن 
سازمان همان هست. شاید خیلی عاشق کارمان باشیم 
و دیگر به این وضعیت اعتراض نکنیم، ولی یک وقت 
آن مجموعه می تواند فضای بهتری را فراهم کند، ابزار 
و پولش را دارد و انجام نمی دهد، در این شرایط آدمی 
که عزت نفس داشته باشد به آسانی زیر بار همکاری 
هستند.  شرایط  آن  در  امروز  ما  وزنه برداران  نمی رود. 
خانواده وزنه برداری و اعضای مجمع تصمیم گرفتند که 

این گونه باشد.
سرمربی پیشین تیم ملی که یکی از کاندیدای انتخابات 
فدراسیون وزنه برداری هم بود، گفت: درست است در 
آخرین انتخاباتی که در حضور ۴۳ نفر برگزار شد، ۲۱ نفر 
این وضعیت را نخواستند و ۲۲ نفر خواستند، به هرحال با 
وجود داستان های مختلفی که از همان روز انتخابات به 
بعد شروع شد و او رئیس غیرقانونی فدراسیون است که 
طبق قانون نباید رئیس می شد و شد. ظاهراً دیوان هم 
یک حکمی داده که رعایت نشده، راجع به بازنشستگی و 
مسائل دیگر هم بحث هایی وجود دارد. برداشت من این 
است که شاید منتظرند انتخابات فدراسیون جهانی برگزار 

درست یک سال از انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ می گذرد. انتخاباتی که نهایتا با پیروزی 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی به پایان رسید و رئیس پیشین قوه قضاییه پس از آن بر 

صندلی ریاست قوه مجریه تکیه زد.
»ایسنا« نوشت: سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اسلامی ایران روز جمعه ۲۸ 
خرداد ۱۴۰۰ برگزار شد و پس از پایان این انتخابات، آیت الله سید ابراهیم رئیسی به عنوان 
رئیس دولت سیزدهم برای چهار سال کلید نهاد ریاست جمهوری را در پاستور از حسن 

روحانی تحویل گرفت.
ثبت نام از داوطلبان نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ از ۲۱ اردیبهشت ماه آغاز شد 
و پس از ۵ روز در ۲۵ اردیبهشت با ثبت نام ۵۹۲ نفر در ساختمان خیابان فاطمی وزارت 
کشور پایان یافت. پیش از شروع ثبت نام ها گمانه زنی های زیادی برای حضور افراد مختلف 
در انتخابات مطرح می شد. حدس هایی که برخی از آن ها درست و برخی دیگر مانند حضور 
محمدباقر قالیباف، محمدجواد ظریف، علی اکبر صالحی، محمدرضا عارف، علی نیکزاد و 
پرویز فتاح غلط بود و این چهره ها برای حضور در انتخابات ثبت نام نکردند. سید حسن 
خمینی هم گزینه محبوب اصلاح طلبان بود که در دیدار با رهبر انقلاب و با توصیه ایشان 

از نامزدی در انتخابات صرف نظر کرد.
اما در میان ۵۹۲ نفری که برای ثبت نام به وزارت کشور رفتند چهره های شاخصی مثل سید 
ابراهیم رئیسی، محمود احمدی نژاد، علی اردشیر لاریجانی، سعید جلیلی، اسحاق جهانگیری، 
محسن رضایی میرقائد، علیرضا زاکانی، سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، مسعود 
پزشکیان، عبدالناصر همتی، محسن مهرعلیزاده، عباس آخوندی، سید مصطفی تاجزاده، سید 
شمس الدین حسینی، صادق خلیلیان، حسین دهقان، حسن سبحانی، محمد شریعتمداری، 
سید عزت الله ضرغامی، فریدون عباسی دوانی، محمد عباسی، رستم قاسمی، سید مصطفی 

کواکبیان، سعید محمد، علی مطهری، محسن هاشمی رفسنجانی و... حضور داشتند.
پس از ثبت نام ها نوبت به شورای نگهبان رسید تا صلاحیت نامزدها را بررسی کند. این 
شورا علاوه بر مهلت ۵ روزه ابتدایی خود، از مهلت پنج روزه دومش نیز استفاده کرد و 
در روز سه شنبه چهارم خرداد و در نهمین روز از مهلت قانونی خود، اسامی نامزدهای 
احراز صلاحیت شده را به وزارت کشور اعلام کرد. محسن رضایی، سید ابراهیم رئیسی، 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، عبدالناصر همتی، محسن مهرعلیزاده، علیرضا زاکانی 

و سعید جلیلی، ۷ کاندیدایی بودند که صلاحیتشان از سوی شورای نگهبان احراز شد.
این موضوع و احراز نشدن صلاحیت برخی نامزدها از جمله علی لاریجانی، محمود 
احمدی نژاد، اسحاق جهانگیری و مسعود پزشکیان با اعتراض هایی روبرو شد تا جایی که 

حسن روحانی رئیس جمهور وقت در جلسه چهارشنبه پنجم خرداد هیات دولت با انتقاد از 
شورای نگهبان، از نامه به رهبر انقلاب درباره این موضوع خبر داد.

رهبر انقلاب اسلامی هم در نطق تلویزیونی خود به مناسبت سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( در 
واکنش به بررسی احراز صلاحیت ها فرمودند: »به بعضی از افرادی که صلاحیتشان احراز نشد، 
ظلم و جفا شد و به آنها یا خانواده هایشان که خانواده های محترم و عفیفی بودند، نسبت های 

خلاف واقع داده شد که بعداً  ثابت شد آن گزارش ها غلط و خلاف است.«
البته این اتفاقات تغییری در تصمیم شورای نگهبان ایجاد نکرد و از همان فردای اعلام 
نام ۷ کاندیدای احراز صلاحیت شده، فرصت تبلیغاتی آنان آغاز شد. در جریان رقابت های 
انتخاباتی، علاوه بر پخش فیلم های تبلیغاتی کاندیداها از صداوسیما و حضورشان در 
برنامه های مختلف برای ارائه برنامه های خود، سه مناظره هم میان ۷ کاندیدا برگزار شد. 
مناظره هایی که با توجه به سبک و سیاق آن، علاوه بر انتقاد رسانه ها و سیاسیون، در 

برخی موارد با انتقاد خود کاندیداها هم روبرو شدند.
با این حال در مناظره ها عبدالناصر همتی تلاش داشت خود را در مقابل سایر کاندیداها قرار 
دهد و با رئیسی یک دوقطبی بسازد که البته رئیسی  ایجاد این دوقطبی از سوی همتی را 
بی حاصل توصیف کرد. دو روز پیش از برگزاری انتخابات و پس از پایان فرصت تبلیغات، 
سعید جلیلی و علیرضا زاکانی به گفته خود به نفع جبهه انقلاب و در واقع در حمایت از 
جریان اصولگرایی و محسن مهرعلیزاده از رقابت های انتخاباتی انصراف دادند و از صبح 

جمعه ۲۸ خرداد ۱۴۰۰، فرآیند رای گیری آغاز شد.
پس از پایان شمارش آرای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰، که با مشارکت ۲۸ میلیون و 
۹۸۹ هزار و ۵۲۹ نفر از  انجام شد، سید ابراهیم رئیسی توانست با کسب ۱۸ میلیون و ۲۱ 
هزار و ۹۴۵ رای )۶۲.۱۷ درصد آرای ماخوذه( به ریاست دولت سیزدهم دست یابد. در این 
انتخابات محسن رضایی با ۳ میلیون و ۴۴۰ هزار و ۸۳۵ رای )۱۱.۸۷ درصد آرای ماخوذه(، 

آرای ماخوذه( و عبدالناصر همتی با ۲ میلیون و ۴۴۳ هزار و ۳۸۷ رای )۸.۴۳ درصد 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی با یک میلیون و ۳ هزار و 

۶۵۰ رای )۳.۴۶ درصد آرای ماخوذه( نتوانستند به موفقیت 
برسند.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی با وعده هایی از جمله ساخت ۴ 
میلیون مسکن و ایجاد ۴ میلیون شغل در ۴ سال، مبارزه با فساد 

و رانت، بهبود اوضاع اقتصادی، تغییر ساختارهای 
توسعه  و  اقتصاد  نکردن  وابسته  اداری،  غلط 

کشور به مذاکرات و... توانست نسبت به سایر 
کاندیداها اقبال عمومی بیشتری پیدا کند و 

برای چهار سال به عنوان رئیس قوه مجریه 
کلیددار پاستور شود.

»دولت مردمی« یکساله شد؛
یک سال از انتخابات ۱۴۰۰ گذشت

شود و بعد به موضوع ورود کنند در حالی که سؤال اصلی 
من از عزیزان بالا دستی و مجمع این است، ما فرض را بر 
این بگذاریم که علی مرادی چهارم یا پنجم تیر ماه رئیس 
فدراسیون جهانی شود این چه منفعتی برای وزنه برداری 
ما دارد؟ مگر ۱۲ سال دبیرکل کنفدراسیون آسیا نبود، جز 

دردسر این مسئله چه منفعتی برای مان داشت.
منفعت  دنبال  فقط  که  برخی  شد:  یادآور  باقری 
شخصی هستند حاضرند منافع سازمانی را فدای منافع 
شخصی شان کنند و علی مرادی نشان داد که اولویتش، 
خودش، علایق و سلایقش هست و وزنه برداری فقط یک 

وسیله برای رسیدنش به آنهاست.
و  بزرگان  از  بسیاری  دل  حرف  باقری  کوروش  باری؛ 
قهرمانان وزنه برداری را می گوید، با این وجود انگار در 
وزارت ورزش و تشکیلات کلی ورزش اراده ای جدی برای 
اجرای قانون و توجه به خواست چندین قهرمان جهان 
و المپیک و ملی پوشانی که باید در بازی های آسیایی و 
سپس المپیک برای کشورمان افتخار افرین باشند وجود 
ندارد. طبیعی است که در این شرایط علی مرادی اصرار 
دارد به خانواده برزگ وزنه برداری بگوید: »بودور که وار...«

سیدرضا فیض آبادی

تاکید رئیس جمهور بر صادق الوعد بودن دولت
یکسال پس از انتخابات ریاست جمهوری، رئیس دولت سیزدهم گفت که حضور در میان مردم را به جلسات نمادین 
ترجیح می دهد. آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« در سالگرد انتخابات ریاست جمهوری به  شهرستان های ورامین، 
پیشوا و قرچک رفت. او در جمع مردم ورامین درباره انتخابات سال گذشته سخن گفت و تاکید کرد که دولت او 

صادق الوعد است.
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البرز باز هم فوتی کرونا نداشت
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت: در ۲۴ ساعت گذشته مورد فوت قطعی در استان ثبت نشده و مجموع 
جانباختگان این بیماری در استان همچنان ۶۸۳۶ نفر است، همچنین ۱ بیمار با علائم  کووید ۱۹ در مراکز درمانی استان 
بستری شده اند. مجموع کل موارد بستری شامل قطعی، محتمل و مشکوک از ابتدای شیوع کرونا تا امروز در استان 

البرز ۸۸ هزار و ۲۲۰  نفر است.

در آیینی با حضور رئیس کل دادگستری استان البرز، شعب ویژه 
شورای حل اختلاف اتاق اصناف استان البرز آغاز به کار کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«؛ رئیس کل دادگستری استان البرز در آئین 
افتتاح شعب ویژه شورای حل اختلاف ویژه اتاق اصناف استان، ضمن 
قدردانی از اصناف که در دوره شیوع کرونا نهایت همراهی را با مردم 
و دولت داشتند، گفت: استان البرز 140 هزار واحد صنفی در قالب 60 
اتحادیه دارد؛ مسلما این تعداد واحد صنفی، مشکلات و چالش هایی 
هم دارد که لازم بود یک مرجع قانونی و تخصصی برای حل و فصل 

مشکلات با رویکرد مصالحه تشکیل شود.
حسین فاضلی هریکندی با اشاره به ظرفیت شورای حل اختلاف 
برای رسیدگی به مشکلات و تخلفات واحدهای صنفی گفت: ایجاد 
شعب ویژه شورای حل اختلاف اتاق اصناف زمینه ای را فراهم 
خواهد کرد که مشکلات و موضوعات این قشر با نگاه تخصصی 
و با رویکرد اصلاح ذات البین و در چارچوب قانون بررسی و حل 

و فصل شود. 
عالی ترین مقام قضایی استان البرز با بیان اینکه برای تحقق این 
هدف از ظرفیت خود اصناف برای رفع مشکلات قانونی آنها استفاده 
خواهد شد، گفت: گرچه توجه به صلح و سازش در تمام پرونده های 
قضایی، مورد توجه است، اما در شورای حل اختلاف به آن توجه 
ویژه شده و حتی می توان گفت فلسفه وجودی این شورا بر اساس 

صلح است. 
وی با بیان این مهم که فلسفه شورای حل اختلاف، صدور حکم 
نیست بلکه به تعبیر جدید »توسعه حل اختلاف« است، گفت: این 
موضوع هم در سند تحول قضایی آمده و هم مورد تاکید رئیس قوه 
قضاییه است که در سال جاری در راهبردهای 15 گانه قوه قضاییه 

برای اجرا به تمامی دادگستری ها ابلاغ شده است. 
رئیس شورای قضایی استان البرز با اعلام تدوین برنامه  هایی که 
برای اجرای این راهبردها در سطح ملی و استانی انجام شده است، 

راهبرد مستقیم یا غیر گفت: از این ۱۵ راهبرد، سه 
است مستقیم در مورد شورای  اختلاف  حل 
به تحکیم مشارکت که از آن جمله می توان 

گروه های مختلف مردمی در اصلاح ذات البین و ایجاد صلح و 
سازش در پرونده های قضایی اشاره نمود که موجب تسریع در 
رسیدگی به پرونده ها با تشریفات و هزینه کمتر و با استفاده از 

ظرفیت خود اصناف به عنوان صلح یار می شود.
بیشترین پرونده اصناف

وی در بخش دیگری از سخنان خود به اتحادیه املاک و خودرو 
اشاره کرد و گفت: از بیشترین پرونده های مربوط به اصناف که به 
حوزه قضایی وارد می شود مربوط به حوزه فعالیت این دو اتحادیه 
است که به کرات شاهد تشکیل پرونده های حقوقی و کیفری در 

این زمینه هستیم.
رئیس کل دادگستری استان البرز ضمن توصیه به نظارت و  دقت 
نظر بیشتر اتحادیه هایی که در حوزه معاملات نسبت به تنظیم 
قرارداد می پردازند، گفت: گاه دیده شده در متون قراردادها بندهای 
پیچیده و نامفهمومی قید شده که به تفسیر قانونی نیاز دارد و 
موجب برداشت های متفاوت و باعث وقوع اختلافات میان طرفین 
قرارداد می شود و یا تعهداتی ذکر می شود که گاهاً متناقض هم 

هستند.
لزوم نظارت اتحادیه املاک و اتاق اصناف بر بنگاه های فاقد مجوز

وی با اشاره به فعالیت غیرقانونی برخی واحدهای صنفی که بدون 
مجوز کسب در زمینه فروش زمین های کشاورزی و تغییر کاربری 
غیرمجاز فعالیت دارند، گفت: این امر نگاه ویژه و نظارت بیشتر 
اتحادیه املاک و اتاق اصناف را می طلبد تا با برخورد جدی با 
این واحدهای صنفی از خرید و فروش غیرقانونی اراضی و تغییر 

کاربری ها جلوگیری شود. 
نماینده عالی قوه قضائیه در استان البرز با اشاره به تعداد واحدها و 
اتحادیه های صنفی استان گفت: در توسعه شعبِ مربوط به اتاق 
اصناف نگاه دادگستری کل استان، تشکیل شعب تخصصی است 
یعنی اگر اتحادیه خاصی تعداد پرونده های بیشتری دارد شعبه 
مختص برای رفع مشکلات مبتلابه همان موضوع  یا اتحادیه در 

نظر گرفته خواهد شد. 
رئیس شورای پیشگیری از وقوع جرم استان البرز، قید شرط داوری 
در قراردادها را ظرفیت مهم دیگری دانست که اکنون در اتاق بازرگانی 
فعال است و گفت: می توان از این پتانسیل در شورای حل اختلاف 
و اتاق اصناف بهره برد و حتی از باب پیشگیری به موضوع ورود کرد 

تا اصلا کار به شورای حل اختلاف نرسد. 
حسین فاضلی هریکندی ضمن اعلام آمادگی دادگستری کل استان 
البرز در حمایت قانونی از واحدهای صنفی پیشنهاد داد کار گروهی 
ویژه و مشترک بین اتاق اصناف البرز و دادگستری کل استان البرز 

تشکیل و موضوعات مرتبط مطرح و بررسی شود.

»عبدالله دارایی« -مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز- اظهار 
کرد: با حمایت بخش های دولتی و خصوصی سومین اجتماع 
مدیران و کارآفرینان و فعالان ایده های نوآورانه را برای بهره گیری 
از فرصت های هم اندیشی در کافه کارآفرینی البرز با هدف معرفی 

اشتغال و رفع موانع گرد هم جمع می آورد.
وی بیان کرد: به منظور رسیدن به اشتغال پایدار و ایجاد بسترهای 
خلاقانه در یک شبکه اجتماعی گسترده تر، متنوع تر و با کیفیت تر 
بازیگران عرصه کارآفرینی در استان البرز، نشست صمیمی صاحبان 
صنایع و مبدعان خلاقانه ایده و همچنین مشارکت پیشرانان 
صنعت و تکنولوژی در استان البرز، با حمایت اداره کل تعاون کار 
و رفاه اجتماعی البرز و همچنین به میزبانی اتاق بازرگانی صنایع 

معادن و کشاورزی استان البرز سومین رویداد کارآفرینی خود 
را در کرج برگزار می کند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز تصریح کرد: توجه 
صنایع در هزاره سوم به فعالیت های دانش بنیان، رشد و 

توسعه شبکه فناورانه مجموعه های تولیدی در 
راستای بهبود اکوسیستم کارآفرینی در دنیا 
و تأثیرات مثبت آن در سرعت بخشیدن 
اقتصادی  سالم  چرخه های  حرکت  به 
و تأثیر مثبت بر وضعیت اجتماعی، 

بر  در کشور  دانش محور  فرایندهای  و  دانش  تولید  اقتصادی، 
استمرار اجرای چنین فعالیت هایی را ضرورت می بخشد.

وی خاطرنشان کرد: پیش تر نیز در آبان ۱۴۰۰ این برنامه به میزبانی 
یک شرکت خصوصی با حضور ۱۵ کارآفرین برگزار شد که فرایند 
برای  کارآفرینی  رونق  و  اندیشی  هم  همفکری،  دانش،  انتقال 
صاحبان ایده های خلاق و مجموعه های دانش بنیان در این کافه 

کار آفرینی صورت گرفت.
دارایی که با »مهر« گفت وگو می کرد، متذکر شد: صدور مجوز 
کافه های کارآفرینی توسط اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی 
استان البرز به علاقمندان و فعالان ایده های خلاقانه و مجموعه های 
دانش بنیان با رویکرد شتابدهنده و فضای اشتراکی و با هدف ایجاد 
با  فضایی که امکان برقراری تعاملات بین کارآفرینان 
همدیگر و ارتباط مرکز مشاوره و شتاب دهنده با صاحبان 
ایده سرمایه گذاران فراخ شود، در قالب شبکه های سیال 
بین افکار مختلف برای خلق نوآوری و همچنین تغییر 
گیری  شکل  و  دولتی  نهاد  روابط  ساختار  در 
هویت اجتماعی مشترک حول محور توسعه 
کارآفرینی در کشور صورت می پذیرد. افراد و 
گروه ها می توانند برای بهره مندی از این 
خدمت جدید به این اداره کل مراجعه کنند.

»استاندار البرز« تأکید کرد؛

لزوم سرعت بخشی به تکمیل 
منطقه ۲ آزادراه تهران - شمال

»مدیر امور اراضی جهاد کشاورزی استان« خبر داد:

شناسایی 1093 مورد تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی در البرز

»رئیس اداره ساخت و توسعه راه های فرعی و روستایی راهداری البرز«:

اجرای پروژه لکه گیری و روکش آسفالت 
در روستاهای جاده چالوس

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

افتتاح شعب ویژه شورای حل اختلاف 
اتاق اصناف استان البرز

»مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز« مطرح کرد:

کافه های کارآفرینی در البرز توسعه می یابند

»مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- ظهر شنبه در 
بازدید از روند پیشرفت منطقه دو آزادراه تهران-شمال 
در حوزه استان البرز روز شنبه ضمن برگزاری نشستی 
تخصصی در این راستا، با بیان اینکه منطقه دو این 
پروژه به طول ۲۲ کیلومتر در حوزه استان البرز قرار 
دارد، افزود: ارتقا ایمنی، کاهش زمان سفر و مصرف 
سوخت مزایای بهره برداری از آزادراه تهران - شمال 
محسوب می شود. اکنون با استفاده از منطقه یک 
آزادراه مسافت سفر از تهران به شمال ۶۰ کیلومتر 

بهره برداری از منطقه کاهش یافته است و با 
این دو، ۷ کیلومتر دیگر  از  نیز 

مسیر کاسته می شود.
عبداللهی گفت: اکنون تونل مستقر در منطقه یک 
با طول حدود ۵ کیلومتر اولین تونل کشور و غرب 
آسیا است ولی تونل البرز در منطقه دو به طول ۶.۵ 
کیلومتر مشروط به بهره برداری کامل، این عنوان را 

از آن خود می کند.
وی با بیان اینکه ۷۴ مسیر منطقه داخل تونل 
است، افزود: منطقه دو به ۲ باند رفت و برگشت 
تقسیم شده و طبق زمانبندی پیمانکار، مسیر رفت 
زودتر تکمیل شده و زیربار ترافیک می رود. اکنون 
هر دو باند منطقه دو به میزان ۵۹ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و طبق برآوردهای اعلام شده از سوی 
به حدود ۱۴ هزار میلیارد  برای تکمیل  پیمانکار 

تومان اعتبار نیاز دارد.
استاندار البرز با اشاره به تأثیر بسزای این پروژه در 
کاهش ترافیک جاده کرج-چالوس، افزود: ضرورت 
به وظایف  در حوزه های مربوطه  دارد که مدیران 
و تکالیف خود در این پروژه آگاه بوده و نهایت 

همراهی را نیز داشته باشند.

مدیر امور اراضی جهاد کشاورزی استان البرز اعلام 
کرد که، امسال یک هزار و ۹۳ مورد تغییر کاربری 
غیرمجاز در اراضی کشاورزی استان شناسایی شده 
است. »ایرج الماسی« در این خصوص گفت: رصد 
اراضی کشاورزی در استان البرز به ۲ روش گزارش 
مردمی از طریق سامانه ۱۳۱ و سامانه هوشمند 
انجام می شود که در این مدت ۳۹۶ مورد تغییر 
کاربری شناسایی شده از طریق سامانه ۱۳۱ دریافت 
شده است. همچنین ۶۹۷ مورد تغییر کاربری این 
اراضی  پایش  هوشمند  سامانه  طریق  از  اراضی 
کشاورزی که به صورت ۲۴ ساعته اراضی را رصد 

می کند، شناسایی شده است.
وی با بیان اینکه بیشترین تغییر کاربری در هر ۲ 
روش در شهرستان ساوجبلاغ شناسایی شده است 
، گفت: همچنین در این مدت به ۲ هزار و ۵۴۱ 
مورد از افرادی که در حال تغییر کاربری و هر گونه 

اقدامی در اراضی کشاورزی بودند اخطاریه صادر 
شده است. به استناد تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ 
و حراست از اراضی باغی و زراعی در این مدت یک 
هزار و ۷۰۳ مورد تغییر کاربری غیرمجاز شامل هر 
گونه ساخت و ساز اعم از استخر، بنا، سوله، انبارو 

دیوارکشی قلع و قمع شده است.
وی با بیان اینکه بخشی از قلع و قمع ها مربوط 
به شناسایی های سال گذشته می باشد، اضافه 
کرد: در نتیجه این اقدامات یک هزار و ۹۶۶ هکتار 
از اراضی کشاورزی به حالت اولیه بازگشته است 
که نشان از اجرای ۶۷ درصدی قلع و قمع تغییر 
کاربری ها دارد. همچنین بخشی از قلع و قمع 
ها به استناد احکام صادره قطعی از سوی مراجع 
قضایی انجام شده که در این مدت ۱۰ مورد قلع 
اراضی کشاورزی صورت  از  و قمع در ۱۲ هکتار 

گرفته است.

توسعه  و  ساخت  اداره  -رئیس  کائیدی«  »اکبر 
راه های فرعی و روستایی راهداری البرز- از اجرای 
دو پروژه لکه گیری و روکش آسفالت در روستاهای 
محور کرج- چالوس با اعتباری بالغ بر هفت میلیارد 
و ۳۵۰ میلیون تومان خبر داد. کائیدی به اجرای 
دو پروژه لکه گیری و روکش آسفالت در روستاهای 
محور کرج- چالوس اشاره کرد و گفت: اولین پروژه، 
روستایی  محور  در  آسفالت  روکش  و  لکه گیری 

کیاسر به طول ۳.۵ کیلومتر است.
وی افزود: این پروژه با اعتباری بالغ بر سه میلیارد 
و ۲۵۰ میلیون تومان از اواخر اردیبهشت ماه سال 
جاری آغاز شده و درحال حاضر عملیات لکه گیری 

این محور به پایان رسیده است.

این مسئول با بیان اینکه در حال حاضر به دلیل 
موقتا  پروژه  اجرای  کیاسر  روستای  به  گازرسانی 
این  آسفالت  روکش  گفت:  است،  شده  تعطیل 
محدوده پس از پایان گازرسانی و در اواخر خردادماه 

انجام می شود.
کائیدی در ادامه به اجرای پروژه لکه گیری و روکش 
آسفالت در محور روستایی سیرا- اویزر- کلها اشاره 
کرد و گفت: اجرای این پروژه به طول ۱۱ کیلومتر در 

اواخر خرداد ماه سال جاری آغاز خواهد شد.
و  فرعی  راه های  توسعه  و  ساخت  اداره  رئیس 
روستایی راهداری البرز مدت اجرای این پروژه را ۱۸ 
ماه اعلام کرد و افزود: این پروژه با اعتباری بالغ 

بر چهار میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان اجرا می شود.

استانداریگزارش

کشاورزی

راه و مسکن

رفاه و تعاون
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فرهنگی
گروه کره ای »BTS« منحل می شود؟

گروه موسیقی معروف کره ای، در جشنی که به مناسبت نهمین سالگرد تاسیسشان برگزار شد، خبر ناامیدکننده ای برای طرفدارانشان 
در سرتاسر جهان داشتند؛ آن ها اعلام کردند برای تمرکز بر حرفه انفرادی خود نیاز به استراحت و توقف دارند. اعضای گروه در ویدیویی 
که برای طرفدارانشان منتشر کرده اند گفته اند که خسته هستند و مرحله سختی را پشت سر می گذارند. آن ها همچنین گفته اند که 

گروهشان قوی تر از قبل باز خواهد گشت.

بازخوانی فیلم »ترن« ساختۀ »امیر قویدل«؛

قطار افسارگسیخته...
تولیدات سینمایی پس از 
انقلاب و در سال های جنگ، 
خود  برای  را  حیاتی   نقشی 
سینما و البته مردم ایفا می کردند. برای سینما، از آن منظر 
که پس از انقلاب تعاریف تازه ای وارد حوزه ی فیلم سازی 
شده بود و تطبیق یافتن با شرایط فیلم سازی و عبور از 
محدودیت های اعمال شده، امری مهم و درخور توجه بود و 
برای مردم نیز از آن منظر که نیاز به تزریق شادی، نشاط و 
هیجان خارج از فضای رعب و وحشت، بیش از همیشه در 
جامعه حس می شد. پس سینما نقش مهمی را در زندگی 
مردم داشت و هر اتفاقی در آن دوران در سینما می توانست 
تأثیرات به سزایی را روی آینده ی این صنعت و البته جامعه 

داشته باشد.
فشارهای  و  اوج جنگ  در  و  دهه ی شصت  میانه ی  در 
مختلف به مردم، در جایی که کارگردانان فعال پیش از 
انقلاب هم مشغول ساخت فیلم بودند، کارگردانانی یافت 
می شدند که پس از انقلاب، ساخت فیلم های سینمایی 
کار  به  و مشغول  کرده  آغاز  رسمی  و  به طور گسترده  را 
شده بودند. یکی از این کارگردانان، که سبقه ای طولانی 
چون  بزرگی  کارگردان  دستیاری  و  فیلم نامه  نوشتن  در 
ساموئل خاچیکیان داشت، امیر قویدل بود. کارگردانی که 
در دوره ی جوانی و در بحبوحه های انقلاب در جریان اصلی 
فیلم سازی ایران، فیلم ساخته بود و پروسه ی تهیه فیلم ها 
را به طور کامل می دانست و در آن زمان و دقیقاٌ در سن 
چهل سالگی، قصد داشت تا مهم ترین فیلم کارنامه اش را 
بسازد. امیر قویدل متعلق به آن نسل از فیلم سازان این 
سینماست که با روی آوردن به ساخت فیلم های متفاوت از 
لحاظ نیاز به امکانات روز سینما و تلفیق سینمای تجاری 
و هنری، خدمات بزرگ و غیرقابل انکاری را به سینمای 
ایران کرده اند. کارکردن در کنار ساموئل خاچیکیان به عنوان 
یکی از کارگردانان نمونه ای سینمای ایران که تمام وکمال 
قائل به ژانر بوده و هنوز هم برخی از فیلم های او، همچون 
عقاب ها )بخشی از عقاب ها، به دلیل بیماری خاچیکیان، 
توسط امیر قویدل ساخته شده است( از مهم ترین فیلم های 
ژانر در سینمای ما هستند، باعث شده بود تا امیر قویدل هم 
برآمده از همان مکتب دقیق و درست فیلم سازی باشد. پس 
همه چیز آماده بوده تا امیر قویدل پس از فراز و فرودهای 

فراوان، مهم ترین فیلم کارنامه اش را بسازد.
تاریخ  فیلم های  مهم ترین  از  یکی  منظر  از چند  »ترن« 
سینمای ما به حساب می آید. قطعاً نخستین دلیل مهم بودن 
این فیلم، موضوع پروسه ی ساخت و تهیه اثر است که 
بسیار قابل توجه و چشم گیر است. »ترن« به عنوان یکی از 
حرفه ای ترین آثار سینمای ایران، در سال های پس از انقلاب 
-و پس از سال 1362 که قوانین جدید تدوین شدند- از 
لحاظ بهره بردن از امکانات سینمایی و استفاده ی به جا و 
صحیح از ابزار مختلف سینمایی شناخته می شود. این فیلم 
اکشن/ماجرایی که برآمده از همان سینمای محبوب مردم 
و قائل به ژانر است -که این روزها تقریباً در دست فراموشی 

دست به نقد

عباس 
نصرالهی

است- با تکیه بر فهم درست کارگردان از فیلم سازی در ژانر 
و همین طور با در نظرداشتن تولیدات روز آمریکا و اروپا 
)این فیلم دو سال پس از فیلم قطار افسارگسیخته آندری 
کونچالفسکی ساخته شده و قرابت های زیادی با آن فیلم 
دارد(، محصولی متفاوت در سینمای ایران به حساب می آید. 
از این دریچه و از نظرگاه پروسه ی تولید یک فیلم اکشن/
هیجانی که عمده ی تصاویر آن هم در فضای آزاد و بیرونی 
فیلم برداری شده اند، »ترن« یک نقطه ی عطف در سینمای 
پس از انقلاب ما خواهد بود. اما نمی توان اهمیت این 
نمود،  پروسه ی ساخت خلاصه  همین  در  تنها  را  فیلم 
فیلم ویژگی های استتیکی فراوانی در مواجهه با ژانر دارد، 
که اگر به سال ساخت آن، محدودیت های امکانات و ابزار 
در سینمای ایران و کاری که در نهایت انجام شده، نگاه 
دقیق تری بیندازیم، قطعاً می توانیم خود را مجاب کنیم که 

با فیلمی در حد یک اثر اعلا طرف هستیم.
»ترن« بی آنکه بخواهد در مقدمه اش -همانند حرکت قطار 
ندارد-  اعتنایی  ماندن  و  به صبر  چندان  که  فیلم  درون 
زیاده گویی کند به سرعت به سراغ خط اصلی پیرنگ خود 
به  باید  است،  سوختی  مواد  حامل  که  قطاری  می رود. 
یک منطقه سردسیر شمالی برسد و این مواد را به دست 
مردم برساند، طبیعی ست برای قائل بودن به ژانر در شیوه 

کلاسیک فیلم نامه نویسی و البته روایت شاه پیرنگ، باید 
و  قطار  این  در مسیر  و  بین  این  در  مخالفی  نیروهای 
لوکوموتیورانش )فرامرز قریبیان به عنوان یک وطن پرست 
جدی( وجود داشته باشند تا در مقابل شخصیت اصلی و 
قهرمان فیلم بایستند و همین تقابل باعث به وجودآمدن 
یک  شامل  لحاظ،  این  از  »ترن«  شود.  فراوانی  اتفاقات 
فیلم نامه ی دقیق و بدون اضافات است که کاملاً پیشینه 
را  اثر  فرعی  شخصیت های  با  روابطش  و  خود  قهرمان 
برای ما عیان می کند و در عین حالی که به سرعت به 
سراغ رقم زدن اتفاقات اصلی پیرنگ می رود، در طرح ریزی 
و شخصیت پردازی بسیار باحوصله و صبور رفتار می کند. 
حال، وجود این خط پیرنگ و قائل بودن فیلم/فیلم ساز 

به ژانر باعث شده تا ما با مجموعه ای از تصاویر جذاب و 
قابل توجه سینمایی طرف باشیم که هیجان ذاتی درون 
فیلم را چندبرابر می کنند. استفاده ی درست امیر قویدل از 
دوربین و میزانسن درجایی بیشتر برای ما عیان خواهد شد 
که بدانیم برخی از صحنه های حیاتی فیلم در انفجار و عبور 
از پل و حرکت قطار )در چند مرحله از مسیر طی شده که ما 
با قطار همراه هستیم( توسط ماکت ساخته و فیلمبرداری 
شده و زوایای انتخاب شده برای دوربین و اندازه ی نماها در 
فیلم طوری تعبیه شده اند که هماهنگی بین این جلوه های 
ویژه میدانی و بصری و تصاویر واقعی به حدی عالی برسد 
)و اگر زمختی ای با توجه به امکانات و ابزار آن زمان به وجود 

آمده، کاملاً در بین این تمهیدات فرمی فیلم ساز محو شود( 
و با توجه به داشته های سینمای ما در آن زمان، حتی فیلم 
بسیار جلوتر از زمانه خود به نظر برسد. اوج این صحنه ها را 
نیز می توان در درگیری های شخصیت ها روی سقف قطار 
با یکدیگر و با هلیکوپتر حامل نیروهای مخالف دید )با 
وام گیری از فیلم آندری کونچالفسکی(، جایی که اکشن/
هیجان فیلم به اوج خود می رسد و استفاده به موقع از 
به  از لانگ شات  نما،  اندازه ی  تغییر  دوربین،  جابه جایی 
مدیوم شات و برعکس و قراردادن چند اندازه نمای دیگر 
و  واقعی  تلفیق تصاویر  و  میان  این  در  کلوزآپ(  )مثل 
جلوه های ویژه، قلب مخاطب را به تپش خواهد انداخت و 
ما را با یک فیلم اکشن/هیجانی پرمایه مواجه خواهد کرد.

در واقع جاه طلبی »ترن« در برخورد باژانر در آن سال ها و 
ساخت فیلمی سخت و دور از انتظار، باعث می شود تا 
در سال های بعد، فیلم های بسیاری از این دست ساخته 
شده و به استفاده از ابزار مختلف سینمایی روی بیاورند و 
فیلم سازان به این باور برسند که می توان فیلمی با چنین 

ویژگی هایی ساخت.
 اما دومین دلیل اهمیت »ترن« را می توان در روایت آن 
جست وجو کرد. در زمانی که فیلم های اکشن/هیجانی و 
یا جنگی سینمای ایران عمدتا قصد داشتند تا دوره ای از 
تاریخ و یا یک اتفاق بزرگ را در زمان های مختلف نشان 
دهند، »ترن« بازهم با تکیه بر سینمای روز جهان و شناخت 
دقیق ژانر خود، در روایت، زمان واقعی را به زمان نمایش 
و پیرنگ نزدیک می کند و از این طریق هم، اتفاق جدید و 
بزرگ دیگری را در سینمای ما رقم می زند. یعنی در همان 
چندساعت رخ دادن اتفاقات پیرنگ فیلم که از شروع حرکت 
قطار تا پایان آن را به تصویر می کشد، ما نیز در صد و ده 
دقیقه با فیلم، شخصیت هایش و همین اتفاقات همراه 

می شویم و زمان واقعی و زمان پیرنگ از این طریق درهم 
معروف  زمان  بین سه  این هماهنگی  می شوند.  تنیده 
بوردولی، یعنی زمان داستان، زمان پیرنگ و زمان نمایش 
باعث می شود تا ما علاوه بر تمام ویژگی های پیشین فیلم 
در موضوع ژانر )اکشن درون فیلم( و پروسه تولید که بیان 
شدند، با یک فیلم از جنس رئالیسم اجتماعی نیز طرف 
باشیم. که رئال بودن خود را از همین پیوند بین زمان واقعی 
و زمان نمایش می گیرد و به واسطه ی استفاده ی استعاری، 
زیرمتنی و فرامتنی از حرکت این قطار و پیوند زدن آن با 
اعتراضات مردم، نقشی اجتماعی را نیز می پذیرد. یعنی 
هوشمندی امیر قویدل باعث شده تا ما همزمان با یک 

روایت مبتنی بر نزدیک شدن زمان پیرنگ و زمان نمایش 
طرف باشیم و همین ویژگی به اعتراضات مردم، انقلاب 
و حرکت های انقلابی نیز شرح و بسط داده شود. از همان 
تیتراژ ابتدایی فیلم تا لحظه ی پایانی اش نیز این استفاده 
استعاری از حرکت قطار را می توان دید و هارمونی اش را 
با چنین روایتی که زمان پیرنگ را به زمان واقعی نزدیک 

می کند، حس کرد.
از این رو باید گفت »ترن« امیر قویدل، یکی از مهم ترین 
فیلم های تاریخ سینمای ماست که همزمان شامل و حامل 
چند ویژگی مهم است و به عنوان یک اثر سینمایی درجه یک 
در سینمای ایران می تواند یاد شود. فیلمی که علاوه بر 
تمام فاکتورهای پیشین، چند بازی خوب )فرامرز قریبیان، 
خسرو شکیبایی، عنایت بخشی، حسین ملکی و...( را نیز 
درون خود جای داده و موسیقی ساخته شده توسط مجید 
انتظامی، حتی گاهاً از خود فیلم نیز پیشی گرفته است. 
گرچه که ذکر این نکته خالی از لطف نیست که بگوییم، 
موسیقی جذاب مجید انتظامی، با تکیه بر صحنه های 
جذاب فیلم ساخته شده و بعدها به عنوان یک موسیقی 
حماسی، بسیار مورد استفاده قرار گرفته است. هرچه که 
هست، »ترن« امیر قویدل مجموعه ای از این هماهنگی های 
تماشایی اجزا و ابزار مختلف سینمایی است که از فیلم نامه 
و روایت آغاز می شود و به جلوه های بصری جذاب، بازی ها 
و موسیقی گیرا می رسد. مجموعه ای که باعث می شود تا 
تماشای این فیلم، سی وچهار سال پس از ساخته شدن، 
هم چنان جذاب و پرحرارت باشد و حسرت ساخته شدن 
چنین فیلم های پرمایه ای در قالب ژانر هم چنان بر دل ما، در 

این دوران باقی بماند.
برای روح بلند امیر قویدل و برای رامای عزیز که همواره از 

او می آموزم.

در میانه ی دهه ی شصت و در اوج جنگ و فشارهای مختلف به مردم، در جایی که کارگردانان فعال پیش از انقلاب هم مشغول ساخت 
فیلم بودند، کارگردانانی یافت می شدند که پس از انقلاب، ساخت فیلم های سینمایی را به طور گسترده و رسمی آغاز کرده و مشغول به 
کار شده بودند. یکی از این کارگردانان، که سبقه ای طولانی در نوشتن فیلم نامه و دستیاری کارگردان بزرگی چون ساموئل خاچیکیان 
داشت، امیر قویدل بود. کارگردانی که در دوره ی جوانی و در بحبوحه های انقلاب در جریان اصلی فیلم سازی ایران، فیلم ساخته بود و 
پروسه ی تهیه فیلم ها را به طور کامل می دانست و در آن زمان و دقیقاٌ در سن چهل سالگی، قصد داشت تا مهم ترین فیلم کارنامه اش را 
بسازد. امیر قویدل متعلق به آن نسل از فیلم سازان این سینماست که با روی آوردن به ساخت فیلم های متفاوت از لحاظ نیاز به امکانات 
روز سینما و تلفیق سینمای تجاری و هنری، خدمات بزرگ و غیرقابل انکاری را به سینمای ایران کرده اند. کارکردن در کنار ساموئل 
خاچیکیان به عنوان یکی از کارگردانان نمونه ای سینمای ایران که تمام وکمال قائل به ژانر بوده و هنوز هم برخی از فیلم های او، همچون 
عقاب ها )بخشی از عقاب ها، به دلیل بیماری خاچیکیان، توسط امیر قویدل ساخته شده است( از مهم ترین فیلم های ژانر در سینمای ما 
هستند، باعث شده بود تا امیر قویدل هم برآمده از همان مکتب دقیق و درست فیلم سازی باشد. پس همه چیز آماده بوده تا امیر قویدل 

پس از فراز و فرودهای فراوان، مهم ترین فیلم کارنامه اش را بسازد
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اتفاق تاریخی در فوتبال بانوان
مسئولین سازمان لیگ بعد از نشست هایی  با گلاره ناظمی مسئول برگزاری لیگ برتر زنان کشور، تصمیم به 
اصلاح برخی از قوانین آیین نامه برگزاری مسابقات منجمله حضور بازیکنان غیر ایرانی در لیگ برتر زنان کشور 
را گرفتند تا بر این اساس بازیکن های خارجی امکان حضور در لیگ برتر ایران را داشته باشند، نکته قابل توجه 

در این خصوص موضوع جذب بازیکنان افغان است.

اصغر قلندری

ان  نصف �ج

در مصاحبه تاخُیری وزیر ورزش و جوانان با اصحا ب رسانه، 
ابتدا دکتر سجادی در رابطه با سفر یک روزه اش به استان 
اصفهان و شهر سمیرم اظهار داشت: در بیست وپنجمین 
اصفهان،  استان  به  محترم  رئیس جمهور  استانی  سفر 
بنده نیز به عنوان یکی از اعضای کابینه و هیئت دولت 
مامُوریت داشتم به حوزه شهرستان سمیرم سفر کنم و در 
دیدار مردمی و اقشار مختلف، مشکلات مردمی را به صورت 

مکتوب تقدیم ریاست جمهوری نمایم. 
وی افزود: در این سفر یک روزه ضمن دیدار مردمی با اقشار 
مختلف و سرمایه گذاران و عزیزانی که در حوزه های گوناگون 
بویژه خانواده بزرگ ورزش مسائل و مطالبی داشتند دیدار 
کردم که از همه مهم تر بازدید از مناطق مختلف بخصوص 
باغات، مزارع و فضاهای ورزشی و زمین چمن مصنوعی 
و دیدار با عزیزان ورزشکار بود. همان طور که مستحضرید 
در فرمانداری سمیرم نیز با مردم که خواسته هایی داشتند 
در  اداری  در شورای  تا  و منتظر هستیم  نمودیم  دیدار 
خدمت نماینده های حوزه های مختلف در سطح شهر و 

شهرستان باشیم تا مطالباتشان را بیان کنند.
چند  خبرنگار  و  نگار  -روزنامه  قاسمیان  امید  سپس 
رسانه- با اشاره به اینکه اصفهان دارای مولدی است برای 
استعدادیابی در رشته های مختلف ورزشی، پرسید؛ از شما 
که خود ورزشکار بودید و در ورزش تخصص دارید توقع و 
انتظار اهالی ورزش و مسئولین بسیار زیاد است و باتوجه 
به استعدادهای فراوانی که در این استان وجود دارد، چه 

برنامه هایی برای ورزش اصفهان در نظر دارید؟
دکتر سجادی در پاسخ به این پرسش گفت: امروز دومین 
روزی بود که دکتر پولادگر با سابقه مدیریت ۲۲ ساله 
در فدراسیون تکواندو و معاونت توسعه ورزش قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان با برگزاری میز خدمت در اداره کل 
حضور دارند و از نزدیک مشکلات همکاران و مسئولان 
و  می دهند  قرار  بررسی  مورد  را  ها  باشگاه  و  هیأت ها 
گزارشی برای رسیدگی و رفع معضلات در ورزش استان را 
تهیه می کنند، بنده هم پیش از حرکت بسوی شهرستان 
سمیرم خدمت ایشان و همکاران رسیدم و خدا قوت 
گفتم و از دیدارشان بسیار خشنود شدم، اما در مورد سئوال 
شما باید بگویم؛ همان طور که جنابعالی اشاره فرمودید 
همواره و همواره استان اصفهان پیشتاز و منشاء خیر و 
برکت در ورزش کشور بوده، هست و خواهد بود که بسیار 
ارزشمند است و تیم های فوق العاده حرفه ای در رشته های 
گوناگون بویژه در فوتبال  باشگاه های صاحب نام سپاهان 
و ذوب آهن دارد، مضاف براینکه هم چهره های درخشان 
ورزشی و هم برنامه های خوبی در این استان وجود دارد 
که سرمایه های ارزشمندی ازنظر حمایت وپشتیبانی از 
ورزش توسط باشگاه های صنعتی صورت می گیرد که به 
قول قدیمی ها )قدر زر زرگر بداند، قدر گوهر، گوهری( که 
من قدر این گوهران گرانبها در این استان را می دانم. 
قدر سرمایه های مادی و معنوی شان، قدر متخصصان 
و مربیان و مدیران ورزشی اش را، همچنین امیدوارم با 
میزبانی های ارزشمندی که به لحاظ موقعیت جغرافیایی 
و قدمت تاریخی و اصالت مردم اصفهان در این شهر زیبا 
وجود دارد، در آینده شاهد درخشش بیشتر ورزش در این 

استان باشیم.
دکتر حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان تصریح کرد: 
ما علاقه مندیم این میزبانی ها در سطح استان بویژه در 
سمیرم که از آب وهوای خوبی برخوردار است و وصفش 
را قبل از سفر از دکتر سلیمی نماینده مردم شنیده بودم 
پخش شود. البته توصیفات نماینده محترم مردم سمیرم 
مشتاق  را  بنده  وزارتخانه  به  بودند  آورده  تشریف  که 
کرد حتمأ به این شهرستان سفر کنم و از ارتفاعات آن 
دیدن نمایم، دکتر سلیمی بدرستی مانند یک کارشناس 
ورزشی همانطور که فرموده بودند سمیرم می تواند دارای 

دوچرخه سواری،  دوومیدانی،   فوتبال،  برای  کمپ هائی 
بنیه  به  نیاز  که  هوازی  ورزش های  سایر  و  کوهنوردی 

هوازی و استقامت دارند، باشد.
سجادی به دوران ورزشی خود اشاره کرد و افزود: آخر بار 
ما را به یک اردوی چهل روزه بردندکه اولاً بخاطر دوری 
مسافت خسته کننده بود و از لحاظ آب وهوایی با کشور 
عزیزمان متفاوت و تحمل شرایط برایمان خیلی سخت 
بود و از لحاظ تغذیه هم با طبع ما سازگار نبود، بنظرم 
اگر قرار است هزینه ای برای اردوها صورت بگیرد چه بهتر 
که در مناطق خوش آب وهوای مملکت خودمان باشد. که 
الحمداله این زیرساخت ها در اقصی نقاط کشور وجود دارد 
که ۵۰ درصد آن را می توانیم از طبیعت استفاده کنیم و ۵۰ 
درصد دیگر را به مصارف زیرساخت هایی که خودمان بوجود 
می آوریم برسیم، مثل محل اقامت و ایجاد بستری مناسب 
برای رفاه ورزشکاران مخصوصاً از لحاظ پزشکی ورزشی که 
خوشبختانه در استان اصفهان دکتر محمدی و همکارانشان 
بنیه خوبی در هیاتُ پزشکی ورزشی دارند که می تواند در 

کل استان با نیروهای مجرب در شهرستان ها بویژه سمیرم 
که محور صحبت ماست شبکه های مناسبی ایجاد نمایند.

وزیر ورزش و جوانان اضافه کرد: تیم های ورزشی باید 
بدانند،  پشتیبانی پزشکی از آنها به عمل می آید واز نظر 
استراحت،  نظر  از  نمی شوند،  مواجه  مشکلی  با  تغذیه 
ماساژ، ریکاوری و گذراندن اوقات فراغت مشکلی ندارند و 
همه اینها فراهم می باشد و از بهترین نعمت های طبیعی 
که در ورزش مورد نیاز است بهره مند می شوند، به یقین 
استفاده  سمیرم  مثل  جاهائی  از  می دهند  ترجیح  که 
کنند. البته دید ما برای این استان بویژه سمیرم همین 
است. اما در مورد انتظاری که فرمودید از من نوعی دارند 
کاملأ  که  دریابید!  را  اصفهان  ورزش  گفته می شود  که 
دکتر محمدی  و  آقای  از  بگویم  باید  است  هم درست 
همکارانشان انتظار داریم در سطح کشور بتوانند منشاء 
خدمات ارزنده ای باشند. وقتی کاروان های خوبی در بخش  
بازی های  آسیایی،  بازی های  آموزشگاهی،  دانشجویی، 
المپیک داشته باشیم که حتی امروز از کاروان المپیک 
ناشنوایان خبر مسرت بخشی رسید که قهرمان لیگ سوم 
المپیک دنیا شدند و یکسری از ناشنوایان و قهرمانان 
مدال برنز تکواندو المپیک را بدست آوردند که از شنیدن 
این خبر خیلی لذت بردم، باید بگویم از همین سمیرم 
خواهران منصوريان که واقعاً خانم های بزرگوار و ارزشمند 
و نوعدوست ومردمی و خیرهستند من را بیاد خاطره ای 
از این خواهران قهرمان ووشو انداخت که شاید الان اجازه 

نداشته باشم نامش را ببرم، ایشان در بازی های المپیک 
آسیا ۲۰۱۰ کوانچو که من در سازمان تربیت بدنی که هنوز 
وزارتخانه نشده بود معاون ورزش قهرمانی بودم، خانم 
منصوريان عین جایزه ای که به ایشان تعلق گرفت که 
هزار سکه طلا بود را بعنوان یک کار خیر برای احداث مکان 
مناسبی برای بچه های بی سرپناه اختصاص داد که خیلی 
بزرگی می خواهد که یک قهرمان مدال با ارزش و جایزه 
دریافتی خود را در راه کار خیر اهدا کند. البته خیلی های 
در کارهای خیر مشارکت دارند و برای ساخت ونگهداری از 
بچه های بی سرپرست واقعاً ایثار و بزرگی می کنند آن هم 
در این منطقه  که مردم آن با مشکلات معیشتی مواجه 
هستند که نمی خواهم وارد جزئیات شوم. اما به عنوان 
یک مسئول وظیفه داشتم بعد از گذشت ۱۲ سال از این 
فرهنگ و صفات نیکوئی که در ورزش دوست داریم داشته 
باشیم یاد کردم، به این حرکت فرهنگی می گویند داشتن 

فتوت و گذشت که در این روزها بسیار ارزشمند است.
دکتر سجادی تصریح کرد: همه این اتفاقات نباید تنها به 

خواهران منصوريان ختم شود ما می توانیم صدها نفر دیگر 
نظیر این سه خواهر گرامی و بزرگوار در جای جای میهن 
اسلامی مان بویژه اصفهان و بخصوص در سمیرم داشته 
باشیم بشرطی که فکر و ایده ای داشته باشند. مثلآ احساس 
مسئولیت و منابع باشد و افراد دلسوز هم وجود داشته 
باشند. طی همین سفر یکروزه واقعاً از الیاس پور فرماندار 
سمیرم جز اینهایی که عرض کردم ندیدیم  و از حاج آقا 
عبدالعظیم زاده امام جمعه هم که از ساعات اولیه صبح در 
کنار دکتر سلیمی نماینده مردم شریف سمیرم در مجلس 
شورای اسلامی از ایشان  درس اخلاق گرفتیم. مدیر کل 
تازه نفس و پای کار و با انگیزه نیز برای خدمت به ورزش 
استان و این شهرستان پا بپای ما بودند که برحسب وظیفه 
باید از ایشان حمایت کنیم و مورد تشویق قرار دهیم تا از 

برنامه ها عقب نماند.
اتفاق خوبی است که  این  افزود:  وزیر ورزش و جوانان 
برای ورزش اصفهان متصور هستیم، ضمن اینکه برنامه 
دیگری مد نظر است که در اداره کل به همه همکارانم 
گفتم که باید تلاش و برنامه ریزی برای تکمیل پروژه های 
نیمه تمام داشته باشیم که در اولویت قرار دارند تا سرانه 
ورزشی اصفهان از ۴۵ درصد به ۷۵ درصد ارتقاء پیدا کند 
و به استاندارد جهانی نزدیک شود که باید اذعان کنیم 
نیست  پهناور  استان  این  نیاز  پاسخگوی  فعلی  سرانه 
وباید به کارهای عمرانی و راه اندازی پروژه های نیمه تمام 
سرعت ببخشیم. البته مجلس هم که همیشه به وزارت 

اظهارنظر عجیب »سجادی« در سفر به اصفهان؛

دنیای هوادار از پاسخ های وزیر ورزش قانع نشد!

پس با این حساب قوانین و دستورالعمل هایی که در دوره های 
گذشته از سوی وزارت ورزش وجوانان صادر شده قدرت اجرایی 

در دوره آقای دکتر سجادی ندارند؟! جل الخالق...

ورزش وجوانان کمک کرده باید از ما حمایت بعمل آورد و 
کمک کند تا منابع مالی مناسبی فراهم شود، و امکاناتی 
که قرار است مجلس در اختیار مان قرار دهد محقق شود. 
۲۰ درصد بودجه وزارتخانه برای جوانان، ۲۰ در صد آموزش 
و ۶۰ درصد بقیه برای ورزش اختصاص داده می شود که از 
این ۶۰ درصد بخشی برای افراد وکارهای عمرانی و جاری 
هزینه می شود که با این بودجه نمی توانیم پروژه های 
نیمه تمام را به اتمام برسانیم وبایستی از طریق کمک 
خیرین و مشارکت مردمی وبا استفاده از تمام امکانات 
قانونی بخشی از فضاهای ورزشی را به فروش برسانیم و 

بخشی دیگر را واگذار کنیم. 
وی افزود: به نظر بهترین کمک را خود مردم  ومشارکت 
کنندگان می توانند بعمل آورند وعلاقه مندان به ورزش 
دست دولت و وزارت ورزش وجوانان را بگیرند تا به امید 
خدا این مشکلات حل شود. یکی از اهداف ما تکمیل بیش 
از ۲۴۰ پروژه نیمه تمام در استان اصفهان است که گفته 

شد از نظر سرانه ورزشی در جایگاه خوبی قرار ندارد. 
وی اظهار امیدواری کرد: در سفر بعدی به سمیرم سوای 
ورزش و جوانان در بحث راهسازی، تامُین آب که گفته 
می شود مهار آب در۶ ماه از سال از مسائل اصلی است 
و احداث سد مورد نظر و رسیدگی به اوضاع کشاورزی 
اقدام شود. امروز ۸۰ درصد خواسته های مراجعات مردمی، 
مربوط به باغات، کشاورزی، آب و ادوات کشاورزی بود 
که در دیدار با خانواده شهید محمد مهدی پیرمرادیان برادر 
شریف این شهید والامقام نیز به این مسائل اشاره داشتند، 
الحمداله سمیرم از نعمت آب و خاک بخوبی برخوردار 
است که معمولأ ارتباط دارد با مدیریت دارایی ها در کشور، 
که مدیریت در سمیرم هم مربوط به این دو اصل است 
یعنی آب که باید مدیریت شود و خاک از منابع طبیعی 
و از جمله دارایی هایمان است که می بایستی مدیریت 
شوند. برخی مشکلات دیگر مربوط به زیرسازی و تسطیح 
کوچه ها ومعابر عمومی بود که نیاز به منابع مالی دارند و 
در دست بررسی قرار گرفته است.  همچنین درحال حاضر 
سمیرم برای گردشگری یکروزه مناسب است زیرا محل 
اقامت و هتل مناسبی ندارد که انشاالله زیر ساخت های 
خوبی فراهم شود و هتل های خوبی برای گردشگران احداث 
گردد تا از اقصی نقاط کشور به ویژه استان های همجوار به 
این شهرستان سفر کنند و از دیدن مناظر زیبای سمیرم 
لذت ببرند و با ماندگاری گردشگران، درآمدزائی افزایش یابد 
و سمیرم تبدیل به یک شهر گردشگری و توریستی شود که 
در مورد صنایع پتروشیمی و احداث کارخانه کمپوت سازی 
نیز گزارش مکتوبی تقدیم ریاست  جمهوری می شود و 
انشاءاله کلیه موارد یک به یک مورد بررسی قرار می گیرد و 

محقق خواهد شد. 
اینکه دکتر سجادی در پاسخ به دو سئوال  شایان ذکر 
امور  اداره  با  ارتباط  در  هوادار«  »دنیای  روزنامه  خبرنگار 
فدراسیون ژیمناستیک و هيأت ژیمناستیک استان اصفهان 
که با سرپرستی اداره می شود: پس از تبادل نظر با دکتر 
محمدی سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان که مورد 
تایُید قرار داد و دستور داد هرچه زودتر نسبت به تشکیل 
مجمع و انتخاب رئیس هیاتُ ژیمناستیک استان اصفهان 
اقدام شود. همچنین در مورد سئوال دوم که مربوط به عدم 
اجرای قانون منع بکارگیری بازنشستگان در فدراسیون ها 
و هیاتُ های ورزشی استان ها و همچنین دلیل حمایت 
از محمدرضا داورزنی رئیس بازنشسته فدراسیون والیبال 
بود، بدون ارائه ادله و دلیل قانع کننده ای اظهار داشت: این 
قانون در گذشته وعظ شده و به امضای من نیست! ضمن 
بازنشسته نشده! هرگاه حکم  آقای داورزنی هنوز  اینکه 
بازنشستگی ایشان صادر شد با تشکیل مجمع انتخاباتی 
فرد دیگری را که بیشترین رایُ را بیاورد جایگزین آقای 

داورزنی می کنیم! 
پس با این حساب قوانین و دستورالعمل هایی که در دوره 
های گذشته از سوی وزارت ورزش وجوانان صادر شده قدرت 

اجرایی در دوره آقای دکتر سجادی ندارند؟! جل الخالق...
عکس از میثم خراسانی زاده
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ورزشی
کار راحت ایران برای صعود به جام جهانی 2۰2۶

مسابقات جام جهانی ۲۰۲۶ قرار است به میزبانی ۳ کشور آمریکا، کانادا و مکزیک با ۴۸ تیم برگزار شود. در 
همین رابطه نشریه »استاد الدوحه« قطر در گزارشی به سهمیه بندی و افزایش تعداد تیم های شرکت کننده 
در جام جهانی ۲۰۲۶ پرداخت. با افزایش تعداد تیم های شرکت کننده سهم آسیا برای این تورنمنت از ۴ و 

نیم سهمیه به ۸ سهمیه مستقیم افزایش پیدا می کند. 

دبیر تحریریه 

داستان جلد

حاشیه

نقلِ گران فروشی ؛ 

»یحیی« و مونوپولی فوتبال

سوژه

با اعلام دوپینگ »محمد هادی پور حسینی«؛
وزنه برداری ایران، پیش به سوی 

حذف از المپیک 2۰24 پاریس
با اعلام دوپینگ محمد هادی پور حسینی و محرومیت ۳ 
ساله این ورزشکار و با توجه به دوپینگ محمد نیری در 
اردیبهشت ۱۴۰۱ همچنین دوپینگ یکی از نوجوانان ملی 
پوش وزنه برداری در عربستان شمار دوپینگی های این رشته 
به عدد ۳ رسید. در کنار این فهرست مسعود نصرتی چهارمین 
ورزشکار دوپینگی رشته وزنه برداری تلقی می شود که در اویل 
خرداد همین سال با محرومیت ۳ ماهه روبرو شد. طبق 
مصوبات فدرسیون جهانی در کنگره تاشکند ،هر کشوری که 
در ۱۸ ماه منتهی به المپیک ۲۰۲۴ پاریس بیش از سه مورد 
تست مثبت دوپینگ داشته باشد، به طور کامل از حضور در 

رقابت های وزنه برداری این بازی ها محروم خواهد شد.
در  برای حضور  باقیمانده  تنها شانس  برداری شاید  وزنه 
المپیک را پا بودن این ورزش در ۲۲ ماه منتهی به المپیک 
می داند، اما شواهد نشان می دهد با این روند که در هر رقابت 
بین المللی یک دوپینگی جدید رو می شود و با توجه به 
رویداد های آتی وزنه برداری برای کسب سهمیه و امتیاز لازم، 
اگر با همین روال پیش برویم قطع به یقین با محرومیت از 

حضور در المپیک ۲۰۲۴ پاریس روبرو خواهیم شد.
وزنه برداری از آن دسته رشته هایی است که همواره برای 
حضور در مسابقات المپیک با حواشی های بسیار زیادی 
همراه بوده است. حتی بعد از این بازی ها تازه مشخص 
می شود که چه تیم هایی دوپینگ نکرده و جوایزی که به 
دست آوردند به خاطر استفاده از مواد نیروزا بوده است. با 
و تصویب  برداری  وزنه  فدراسیون جهانی  تصمیم جدید 
هیئت رئیسه هر کشوری در ۱۸ ماه منتهی به المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس اگر بیش از ۳ مورد تست مثبت دوپینگ داشته باشد، 
به طور کامل از حضور در رقابت های وزنه برداری المپیک 
محروم خواهد شد. این تصمیم پیش از برگزاری مسابقات 
جهانی ۲۰۲۱ ازبکستان گرفته شد و اکنون به صورت جدی 
دنبال می شود. فدراسیون بین المللی وزنه برداری برای ترویج 
ورزش پاک، ماموران وادا را مامور کرده تا در هر زمان و 
هر مکان نمونه آزمایش ورزشکاران حاضر در لیست IWF را 

گرفته و به آزمایشگاه های معتبر ارسال کند.
بازگشت شوم دوپینگ به وزنه برداری ایران از ۲ زاویه می تواند 
برای این رشته یک فاجعه بسیار سنگین قلمداد شود. اول اینکه 
تیر ماه ۱۳۹۸ بود که در جریان مجمع انتخاباتی فدراسیون وزنه 
برداری یکی از شعار های اصلی علی مرادی نظارت بر سلامت 
و ترویج ورزش پاک در این رشته بود. رشته ای که در ۵۰ سال 
گذشته موفق شد بیش از ۲۶ درصد مدال های ورزش ایران را در 
دوره های مختلف المپیک کسب کند. دومین دلیلی که سایه 
شوم را بر وزنه برداری ایران انداخته فاجعه قلمداد کردن رواج 

دوپینگ در این رشته و تصمیمات فدراسیون جهانی است.
المپیک ۲۰۲۴  از ۲ سال دیگر به شروع مسابقات  کمتر 
پاریس باقی مانده و با توجه به مثبت شدن تست دوپینگ 
۴ وزنه بردار کشورمان )مسعود نصرتی، محمد نیری، وزنه 
بردار نوجوان، محمد هادی پورحسینی( خطر حذف و کاهش 
سهمیه، وزنه برداری ایران را به شدت تهدید می کند. وزنه 
برداری کشورمان در ۲ سال گذشته در زمینه ورزش پاک 
دچار یک سردرگمی شده است و حتی در مقطعی بوده که 
۹ ورزشکار دوپینگی در وزنه برداری به صورت همزمان با 
محرومیت طولانی مدت مواجه شدند. محرومیتی که آثار 
آن در چند سال گذشته وجود داشت و تعدادی از نامداران 

وزنه برداری قربانی این پدیده شوم در ورزش شدند.
مثبت شدن نمونه دوپینگ ۳ وزنه بردار در یک سال گذشته 
)نوجوانان جهان، نیری و پورحسینی( بیش از آن که باعث کسر 
سهمیه یا حذف ایران از مسابقات المپیک ۲۰۲۴ پاریس شود، 
بیشتر علی مرادی به عنوان ریاست این فدراسیون و شعار های 
انتخاباتی او را به چالش خواهد کشید. طرح شعار ورزش پاک 
که در انتخابات تیر ۱۳۹۸ از سوی مرادی مطرح شد، آن طور 
که باید مورد توجه قرارمی گرفت، قرار نگرفت و حتی ممکن 
است روند کنونی به محرومیت وزنه برداری ایران در رقابت های 
بزرگ بین المللی منتهی شود. به هر حال وزنه برداری ایران 
در گذشته قربانی سخت گیری های نهاد های ورزشی جهان در 
زمینه استفاده از مواد نیروزا شده است تا جایی که سهمیه وزنه 
برداری ایران در المپیک ۲۰۲۰ توکیو به نصف کاهش پیدا کرد.

ما سال هاست که در ایران فوتبال را گران تر از ارزش 
حقیقیِ آن به مخاطب ارائه می  دهیم، گرچه نقلِ امروز 
قیمت گذاری در اقتصاد بیمار فوتبالِ مان همان اصل 
»عرضه و تقاضا«ست؛ یعنی زمانی که فوتبالِ کشور 
تولیدِ با کیفیت ندارد -یا کم دارد- تقاضا بیشتر می شود، 
عرضه کاهش می یابد و در نتیجه قیمت رو به افزایش 
می رود، وقتی هم که رقابت در اقتصاد وجود نداشته 
باشد، انحصار کامل حاصل و به سودهای غیرنرمال و 
پایدار شده ختم می شود، آن هم در بازار کسب و کاری که 
مربیانِ ما نه تنها ثروت خلق نمی کنند بلکه هزینه بر، ایده 

و آورده    ی چندانی برای رشد و توسعه فوتبال  ندارند.
حکایتِ »یحیی گل محمدی« درست همین است، جدا از 

سیستمِ علیلِ فوتبال ما در فرآیند کادرسازی برای تولید 
مربی  کارآمد، »پرسپولیس« نیز مدت هاست در این پروسه 
مهم کاهِل عمل کرده و در تربیت نیروهای سرآمد و زبده 
برای نیمکتش مستاصل مانده، بدیهی است که باید 
هزینه ی این ناچاری را هم بپردازد، غرامتی به قیمتِ 
گران فروشی   که مدت هاست پیرِ این باشگاه را درآورده)!( 
حقیقتاً اینکه امروز رقمِ قراردادِ یحیی با پرسپولیس 
-دوساله یا سه ساله- چیزی حدود ۴۰ میلیارد تومان اعلام 
شده، ماحصلِ همان قاعده  مضطر است، چرا که انحصارِ 
موجودِ نیمکت تیم، نتیجه ی آسودگی خاطر قیمتگذار از 
کفه »تقاضا«ست، آن هم در حالی که با شرایط فعلی ارز 
در کشور، حضور مربیانِ خارجی کارآزموده هم چندان 
امکان پذیر نیست و شاید همان تولیدِ محدودِ داخلی 
که  باشد،  بصرفه تر  گزاف-  قیمت های  این  با  -حتی 
جملگی به چگونگی »عرضه «ی آن در آشفته باز اقتصادِ 

فشل و ورشکسته فوتبال مان بازمی گردد.
پایداری  درآمدِ  هیچ  ایران  خصولتی-دولتی  فوتبالِ 

ندارد، عمده  هزینه های آن هم در این نوع باشگاهداریِ 
از جیب مردم، از بودجه ی دولتی -سرمایه عمومی- 
پرداخت می شود، پس چنین درآمدهایی برای هر مربی 
در عصر یارانه های معیشتی -باتوجه به شرایط وخیم 
اقتصادی کشور- غیرمتناسب است، حالا می خواهد 
»یحیی گل محمدی« باشد، یا »جواد نکونام« و »فرهاد 
مجیدی«، به هر جهت برای رهایی از وضع موجود، باید 
اصلِ درست هزینه کردن و تربیت نیروی انسانی  حاذق 
را به باشگاه ها آموزش داد، البته پس از خارج کردن 

دستِشان از جیب مردم.

در مرحله یک چهارم نهایی مسابقات هندبال قهرمانی نوجوانان جهان تیم ملی 
ایران با شکست دو بر یک آرژانتین موفق به حضور در جمع چهار تیم برتر جهان 
شد. در تاریخ هندبال ایران این نخستین بار است که یک تیم ملی در بین چهار 

تیم برتر جهان قرار می گیرد.
هندبالیست های نوجوان ایران در مرحله گروهی این مسابقات با دو پیروزی و 
یک شکست به عنوان تیم دوم گروه A راهی مرحله دوم رقابت های قهرمانی 
جهان شدند و در جمع ۱۲ تیم برتر جهان قرار گرفتند. آنها همچنین در مرحله 
اصلی با کسب دو پیروزی و یک شکست به عنوان تیم دوم گروه خود به مرحله 
یک چهارم نهایی رسیدند. در این مرحله نیز با برتری مقابل آرژانتین به نیمه 
نهایی راه یافتند. پرهام ایمانی، متین گلدان، آراد حسینی، حسین حیدریان، علی 
حیدریان، حامد شمس، محمد مهدی، حیدریان پور، مصطفی انتشاری، علی 
سعیدی و علیرضا علی پور ملی پوشان ایران در رقابت های قهرمانی جهان هستند.

مهدی قشقایی راد به عنوان سرمربی، رضا مصباحی و حبیب الله بردسیری به 
عنوان مربی، غلامحسین نیکویی به عنوان سرپرست و رضا سرسنگی به عنوان 
تراپیست کادر فنی تیم ملی ایران در این رقابت ها را تشکیل می دهند. آنتونیو 
گرا پی شه نیز به عنوان مدیر فنی در کنار تیم ملی هندبال ساحلی نوجوانان 

ایران در رقابت های قهرمانی جهان حضور دارد.
یک خبر عجیب؛ 

بازیکن ملی پوش فوتبال ایران کلاهبرداری کرد؟
تیم امید ایران در خردادماه برای مسابقات قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا ابتدا به 
عراق سفر کرده و سپس راهی کشور ازبکستان شد. شاگردان مهدی مهدوی 
کیا در این مسابقه با یک شکست و دو تساوی در رده سوم گروه ایستادند و 
از صعود به دور بعدی بازماندند. علاوه بر عدم کسب نتایج لازم در ازبکستان، 

اردوی بازیکنان زیر ۲۳ سال با یک اتفاق عجیب رو به رو بوده است.
یکی از بازیکنان تیم امید با بیان اینکه مشکلات مالی عدیده ای داشته از حدود 
دو سوم کاروان تیم پول قرض کرده و حتی از اعضای کادر هم درخواست مالی 
داشته است. او با وعده اینکه به محض بازگشت به ایران پس از چند روز با هم 
تیمی هایش تسویه حساب خواهد کرد، اعتماد آن ها را جلب کرده اما در حال 

حاضر از دسترس خارج است.
بازیکنان و اعضای تیم در تلاش بوده تا برای پیگیری وضعیت این بازیکن با او 
تماس بگیرند که برای چند روز متوالی تلفن همراه او در دسترس نیست و اکنون 

مشخص نیست چه زمانی 
اقدام  حساب  تسویه  برای 
بعدی  اردوی  کرد.  خواهد 
تیم امید در ابتدای مردادماه 
مسابقات  در  شرکت  جهت 
کشورهای اسلامی به میزبانی 
ترکیه برگزار می شود که باید 
دید تا آن زمان این مشکل 

برطرف می شود یا خیر.

با شکست دو بر یک آرژانتین؛
صعود تاریخی هندبال ساحلی ایران به 
نیمه نهایی مسابقات نوجوانان جهان

جهانی  جام  نوشت:  آس 
تورنمنت  اولین   ۲۰۲۶
در ۱۶  تیم  با حضور ۴۸ 
خواهد  تیمی  سه  گروه 
محل  ورزشگاه های  بود. 
برگزاری جام جهانی ۲۰۲۶ 

روز پنجشنبه اعلام شد.
۴۸ تیم

جهانی  جام  اولین  این 
خواهد بود که با حضور ۴۸ تیم برگزار می شود. ایالات متحده آمریکا، 
کانادا و مکزیک همگی به طور خودکار به عنوان کشورهای میزبان جواز 
حضور در مسابقات را خواهند داشت. ۱۱ شهر ایالات متحده که میزبان 
هستند عبارتند از: آتلانتا، بوستون، دالاس، هیوستون، کانزاس سیتی، لس 
آنجلس، میامی، نیویورک، فیلادلفیا، سانفرانسیسکو و سیاتل. شهرهای 
مکزیکو سیتی و گوادالاخارا قرار است برای سومین بار  بعد از سال های 
۱۹۷۰ و ۱۹۸۶ میزبان جام جهانی باشند. همچنین مونتری نیز برای دومین 
بار میزبان جام جهانی انتخاب شد. در کانادا، تورنتو و ونکوور میزبان بازی 

های جام جهانی ۲۰۲۶ هستند.
فرمت جدید جام جهانی ۲۰۲۶

هر تیم دو بازی مرحله گروهی انجام خواهد داد و در نهایت تیم های 
اول و دوم به مرحله یک هشتم نهایی صعود خواهند کرد. در قالب جدید، 
تعداد کل مسابقات جام جهانی از ۶۴ بازی به ۸۰ مسابقه در سال ۲۰۲۶ 

افزایش خواهد یافت.
جام جهانی ۲۰۲۲

بعدی خواهد  فکر جام جهانی  به  را  بسیاری  میزبان  اعلام شهرهای 
انداخت اما فعلاً بیشتر نگاه ها به جام جهانی زمستانی قطر خواهد بود. 
در قالب فعلی ۳۲ تیم در هشت گروه چهار تیمی حضور دارند. دو تیم 
برتر هر گروه به دور حذفی راه خواهند یافت. جام جهانی ۲۰۲۲ در تاریخ 

۳۰ آبان شروع می شود.
گروه یک: قطر )میزبان(، هلند، سنگال و اکوادور

گروه دو: انگلیس، آمریکا، ایران، ولز
گروه سه: آرژانتین، مکزیک، لهستان و عربستان

گروه چهار: فرانسه )قهرمان دوره قبل(، دانمارک، تونس و استرالیا
گروه پنج: اسپانیا، آلمان، ژاپن و کاستاریکا

گروه شش: بلژیک، کرواسی، مغرب و کانادا
گروه هفت: برزیل، سوئیس، صربستان، کامرون
گروه هشت: پرتغال، اروگوئه، کره جنوبی و غنا

از هر گروه دو تیم به دور حذفی صعود می کنند.
این اولین بار است که جام جهانی به میزبانی یک کشور عربی برگزار می شود 
و دومین بار پس از سال ۲۰۲۲ )کره جنوبی/ ژاپن( یک کشور آسیایی میزبان 

می شود. جام جهانی از ۳۰ آبان تا ۲۷ آذر ۱۴۰۱ برگزار خواهد شد.

گزارش »آس«؛

اولین جام جهانی ۴۸ تیمی چگونه است؟
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